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Статья посвящена анализу наименований людей в пермских говорах с точки зрения наличия / 

отсутствия брачных обязательств. Рассматриваются языковые единицы со значениями: „женатый 

мужчина‟, „замужняя женщина‟, „холостяк‟, „старая дева‟, „женщина, не состоящая в церковном 

(официальном) браке‟, „разведенная женщина‟, „разведенный мужчина‟. Выявляется мотивация слов, 

входящих в названные выше группы. Лексические и фразеологические единицы этой группы отра-

жают отношение диалектоносителей к семейной жизни, а также их представления о браке. На приме-

ре описываемого материала обнаруживаются те изменения, которые происходили в традиционной 

семье в XX в.  
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MAN NOMINATION IN THE ASPECT OF MARRIAGE IN PERM DIALECTS  

 
Julia V. Zvereva 
Reader of Primary Humanitarian Education in Primary School Department 

Perm State Humanitarian-Pedagogical University  
 

The article is devoted to the analysis of man nomination in the Perm dialects from the perspective of 

being or not being married. Language units with the meaning  a “married man”, “married woman”, “bache-

lor”, “spinster”, “ woman who has not been in religiously (officially) married”, “divorced woman” and “di-

vorced man” are analysed. The motivation of the words, forming the groups, is revealed. The lexical and 

phraseological units reflect the attitude of the dialect speakers to family life and their concept of Marriage. 

The described data revealed the changes which took place in the traditional family in the XXth century.  

Key words: Perm dialects; lexis; theme groups; marriage; celibacy. 


